



# المعرض العالمي إكسبو 2025

## أوساكا، كانسي - اليابان

### EXPO 2025 OSAKA, KANSAI, JAPAN



#### ALGERIA'S PARTICIPATION IN UNIVERSAL AND INTERNATIONAL EXPOSITIONS

Since gaining its independence, Algeria has made a point of participating in major international events. It marked its presence at Expo Montreal 1967 and Expo Osaka 1970. These early participations provided an opportunity to promote trade exchanges, showcase the cultural heritage of a newly independent state, and benefit from direct contact with other participating nations.

After a 22-year absence, Algeria returned to the world exposition scene by taking part in Expo Seville 1992 and Expo Lisbon 1998. It was once again absent from Expo Hanover 2000 and Expo Aichi 2005, where it opted for a symbolic presence through artistic performances presented over 21 days, without a dedicated pavilion.

Beginning with Expo Zaragoza 2008, Algeria entered a new phase in its relationship with these events, having gained broader experience and a better understanding of the world of expos, especially after joining the Bureau International des Expositions (BIE) in 1997. Since then, Algeria has maintained consistent participation in all international expos, including :

- Expo Zaragoza 2008
- Expo Shanghai 2010

- Expo Yeosu 2012
- Expo Milan 2015
- Expo Astana 2017
- Expo Dubai 2020 (postponed to 2021 due to the COVID-19 pandemic)

After ten participations since independence, Algeria now holds a respected position in the global expo scene, as evidenced by the following achievements:

- Five prestigious awards, including:
  - Gold Medal at Expo Shanghai 2010 and Expo Milan 2015
  - Silver Medal at Expo Zaragoza 2008 and Expo Dubai 2020
  - Bronze Medal at Expo Yeosu 2012
- Regular election of Algeria to the Steering Committee of the College of Commissioners, the body responsible for maintaining dialogue between organizers and participating countries during the expos, as was the case in Lisbon, Zaragoza, Shanghai, Milan, Yeosu, and Dubai.
- Algeria was elected to the working committees of the Bureau International des Expositions, where it held a seat on the Administration and Budget Committee during one of its terms.

#### LA PARTICIPATION DE L'ALGÉRIE AUX EXPOSITIONS UNIVERSELLES ET INTERNATIONALES

Depuis l'indépendance, l'Algérie s'est toujours engagée à prendre part aux plus grandes manifestations internationales. Elle a ainsi fait ses débuts sur la scène des expositions mondiales en participant à l'Expo Montréal 1967 et l'Expo Osaka 1970.

Ces premières expériences ont permis à un jeune État souverain de promouvoir ses échanges commerciaux, de valoriser son patrimoine culturel, et de tisser des liens directs avec les autres nations participantes.

Après une absence de 22 ans, l'Algérie a repris sa place dans ces grands événements en prenant part à l'Expo Séville 1992 puis à l'Expo Lisbonne 1998. Toutefois, elle s'est à nouveau retirée de l'Expo Hanovre 2000 et de l'Expo Aichi 2005, se limitant à une présence symbolique à travers des spectacles artistiques proposés durant 21 jours, sans disposer de pavillon national.

Un tournant s'opère à partir de l'Expo Saragosse 2008. Forte de son expérience croissante et de son adhésion au Bureau International des Expositions (BIE) en 1997, l'Algérie aborde une nouvelle étape marquée par une participation régulière et structurée à toutes les expositions internationales à savoir :

- Expo Saragosse 2008
- Expo Shanghai 2010

- Expo Yeosu 2012
- Expo Milan 2015
- Expo Astana 2017
- Expo Dubaï 2020 (reportée à 2021 en raison de la pandémie de Covid-19)

Avec dix participations à son actif depuis l'indépendance, l'Algérie s'est imposée comme un acteur respectable dans l'univers des expositions mondiales.

Ses efforts se traduisent par plusieurs réalisations notables :

- Cinq récompenses internationales :
  - Médailles d'or à Shanghai 2010 et Milan 2015
  - Médailles d'argent à Saragosse 2008 et Dubaï 2020
  - Médaille de bronze à Yeosu 2012
- Élection régulière au comité directeur du Collège des Commissaires, garant du dialogue entre les organisateurs et les pays participants, lors de plusieurs éditions majeures telles que Lisbonne, Saragosse, Shanghai, Milan, Yeosu et Dubaï.
- L'Algérie a été élue au sein des comités de travail du Bureau International des Expositions, où elle a occupé un siège au sein de la Commission de l'administration et du budget lors de l'un de ses mandats.

### بطاقة طوابعية

### Philatelic Card

أول يوم لإصدار - First Day of Issue



